

**Christoph L. Klein** is a life scientist, holding a Ph.D. in Experimental Pathology and an MBA. After working as a medical research scientist he took in 1993 a faculty position at the University of Mainz, Institute of Pathology, leading the Department of Experimental Pathology. Research focused on medical devices, digital health and pathobiological mechanistic studies including visiting scientist stays at Winston-Salem, North Carolina in the USA. He was teaching Physiological Chemistry from 1998 to 2001 and performed research in neuronal networks. In 2001, Christoph Klein joined the European Commission as official working at Directorate General (DG) Joint Research Centre, on health measurement systems in Geel (Belgium), and on health and consumer protection in Ispra (Italy). At DG Employment he was managing the Scientific Committee on occupational health and safety. In 2017, Dr. Klein joined DG Communications Networks, Content & Technology (CNECT) on Digital Society, Trust and Cybersecurity dealing with the digital transformation of health and care, G20 and international cooperation.

**Christoph L. Klein** ist Biowissenschaftler mit einem Dokortitel in experimenteller Pathologie und einem MBA-Abschluss. Nach seiner Tätigkeit als medizinischer Forscher nahm er 1993 eine Stelle als Dozent an der Universität Mainz, Institut für Pathologie, an und leitete die Abteilung für Experimentelle Pathologie. Seine Forschungsschwerpunkte waren medizinische Geräte, digitale Gesundheit und pathobiologische mechanistische Studien, einschließlich Gastwissenschaftleraufenthalte in Winston-Salem, North Carolina in den USA. Von 1998 bis 2001 unterrichtete er Physiologische Chemie und forschte an neuronalen Netzwerken. Im Jahr 2001 trat Christoph Klein in die Europäische Kommission ein und arbeitete als Beamter in der Generaldirektion (GD) Gemeinsame Forschungsstelle für Gesundheitsmesssysteme in Geel (Belgien) und für Gesundheit und Verbraucherschutz in Ispra (Italien). In der GD Beschäftigung leitete er den Wissenschaftlichen Ausschuss für Gesundheit und Sicherheit am Arbeitsplatz. Im Jahr 2017 wechselte Dr. Klein zur GD Kommunikationsnetze, Inhalte und Technologie (CNECT), wo er sich mit der digitalen Transformation von Gesundheit und Pflege, der G20 und der internationalen Zusammenarbeit befasste.